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Pedagogická fakulta MU         Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2023/2024 

Č. j. MU-IS/116125/2024/2362989/PdF-1 

 

Zápis z 6. zasedání AS PdF MU 

ze dne úterý 2. dubna 2024 

(od 14:00, Konferenční a relaxační místnost RUV) 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků:  Studentská komora:    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

(přítomno celkem 20 senátorek a senátorů) 

 
 

Hosté:  

 

 

 

 

Zapisovatel: 

Mgr. David Košatka  

 

Mgr. Pavel Sochor, Ph.D. 

 

 

 

 

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D. 

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc.  

doc. Mgr. Jana Kratochvílová, Ph.D.  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D. 

Mgr. Iva Frýzová 

Mgr. Jiří Mihola, Ph.D. 

Mgr. Anastasija Sokolova, Ph.D.  

Mgr. Petr Kamenický, Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D. 

 

Mgr. David Košatka 

Mgr. Bc. Dominik Levíček  

Bc. Vojtěch Antoš  

Michaela Skalníková 

Mgr. Pavla Žáková 

Nela Chalupová  

Dominik Justin Zelinka 

Karel Frnka  

Mgr. Miroslav Jurčík 

Bc. Ondřej Voráč 

 

 

 

 

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D. 

doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D. 

Mgr. Petra Vystrčilová, Ph.D. 

PhDr. Helena Vaďurová, Ph.D., M.Sc. 

prof. PhDr. Tomáš Janík, Ph.D., M.Ed. 

RNDr. Hana Svobodová, Ph.D. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D.  

Ing. Šárka Kvizdová 

Mgr. Jan Šplíchal 

Mgr. Karolína Linzmajerová 

Omluveni:  

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.  

PhDr. Mgr. Dana Zámečníková, Ph.D. 
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Návrh programu zasedání senátu: 

 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 5. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023/2024 

3. Schválení Zprávy o činnosti PdF MU za rok 2023 

4. Schválení rozpočtu PdF MU na rok 2024 

a. Pravidla sestavování rozpočtu 

b. Rozpočet kateder a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2024, Návrh 

rozdělení hospodářského výsledku 2023, Rozpočet PdF 2024 (NEIN), 

Rozpočet PdF 2024 (INV) 

5. Různé 

 

 

1. Schválení programu zasedání 

 

Předseda Adam zahájil 6. zasedání AS PdF a přivítal senátorky, senátory a hosty.  

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Vrubela a sen. Skalníkovou jako 

skrutátory 6. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023/2024. 

Pro: 18; proti: 0, zdržel se: 1; 

  

AS PdF MU schvaluje program 6. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2023/2024. 

Pro: 20; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

2. Schválení zápisu z 5. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023/2024. 

 

Předseda Adam neobdržel žádné připomínky k zápisu. 

 

Na zasedání dorazila sen. Frýzová  

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 5. zasedání AS PdF MU v akad. 

roce 2023/2024. 

 Pro: 20; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

3. Schválení Výroční zprávy o činnosti PdF MU za rok 2023  

 

Děkanka Koryčánková: Rok 2023 byl rokem, kdy nastoupilo nové vedení. Největší radost má 

z toho, že od února začali fungovat jako nový tým a prohloubila se spolupráce mezi 

proděkankami a proděkany. Zmínila aktivity jako otevření nových ateliérů, dokončení místností 
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děkanátu, zelené plochy a práce na dalších projektech. Pedagogická fakulta je viditelná i ve 

veřejném prostoru – medaile udělené např. doc. Kratochvílové, dr. Košatkové a dalším. 

Oceněni byli také úspěšní absolventi a absolventky. Zdůraznila, že dokument Výroční zprávy 

nedokládá pouze činnost vedení pedagogické fakulty, ale všech na PdF. Zároveň práce nekončí 

a už jsou v plánu další projekty. 

Předseda Adam měl dotaz, proč některé katedry nebyly v dokumentu zmíněny. 

Jan Šplíchal: Tento model Výroční zprávy se sice používá od r. 2016, ale letos bylo cílem 

dodat pohled více zevnitř. Informace se sbíraly od kateder ale to, kdo se do zprávy zapojí, bylo 

dobrovolné; ne všechny katedry dodaly podklady. 

Děkanka Koryčánková by byla ráda, kdyby se z tohoto dokumentu stalo něco jako kronika. 

Bude díky tomu možné sledovat, jak se činnost a jednotlivá témata na PdF vyvíjely.   

Sen. Kratochvílová tuto informaci v mailu dohledala až zpětně v „další poště“. Bude ráda za 

připomenutí při příštím zasílání k výzvě týkající se Výroční zprávy. 

Sen. Voráč měl dotaz na nerealizované plány. 

Děkanka Koryčánková: Projekty, které byly přislíbeny, tak už jsou ve fázi realizace. 

Předseda Adam připomněl, že senát Výroční zprávu schvaluje.  

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Výroční zprávu o činnosti PdF MU za 

rok 2023 

 

Pro: 20, proti: 0, zdrželo se: 0. 

 

 

4. Schválení rozpočtu PdF MU na rok 2024 

 

Taj. Kvizdová představila klíčové body pravidel v rámci prezentace.  

Předseda Adam: Dokument, který dnes senát schválí, bude rovnou odeslán jako podklad pro 

rektorát. 

Taj. Kvizdová: Minulé zasedání senátu se schvalovala zpráva o hospodaření. Aktuální 

hospodářský výsledek je 1.8 mil. Navrhla posílení FRIMu. Dodala, že z hospodářského 

výsledku se odvádí 10 % do rektorátního fondu. To bude opět uhrazeno z fondu finančních 

prostředků. Finance do letošního FRIMU by mohly být převedeny tak, abychom se již tento rok 

mohli bavit o investicích na příští rok. Ráda by obešla všechny katedry, projednala, do čeho je 

třeba investovat a do 30. 9. udělat plán, co považujeme za priority a jak využít rektorátní fond 

na investice. Dále ukázala tabulku s přehledy projektů, které jsou aktuálně realizovány a měly 

by být hotové tento rok. Dále ukázala příjmy z CŽV, dary atp. Odhady se dělají na základě 

historických dat. Představila jednotlivé tabulky, které sloužily jako podklad pro dokument, 

který dostal senát k dispozici. 2,9 mil. je návrh hospodářského výsledku pro letošní rok. Tuto 

část je třeba projednat a schválit. Pokračovala PPT prezentací, ale dodala, že většina už byla 

probrána na minulém zasedání. Důležité je, že se zrušil ukazatel F na energie. V roce 2023 to 

bylo 800 mil. – to letos není. Ministerstvo tlačí k výkonu – došlo k navýšení uk. A+K o 930 

mil. DKRVO vyrostlo v rámci celé univerzity o 4 %. V rámci univerzity zůstává podíl (A / K) 

v poměru 71 / 24. Pro letošek bylo navrženo pro PdF 80 / 20, ale stejně nejdeme jako fakulta 

ani na úroveň univerzity.  

Předseda Adam: doplnil, že zmiňované poměry jsou výsledkem diskusí vedení fakulty a 

Ekonomické komise AS PdF MU.  
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Taj. Kvizdová: Změny a poměry reflektují to, jak funguje univerzita.  

Sen. Vrubel dodal, že se soustředíme na změny v poměru fixní a pohyblivé části (PVČ), kdy 

by to nyní mělo být pro PdF výhodnější.  

Taj. Kvizdová pokračovala prezentací, kterou předkládala senátu již na minulém zasedání. 

Změny v poměru fixní a výkonové části na 80 / 20 vnímá jako zásadní. Zopakovala, že 

ministerstvo i univerzita tlačí do vyššího výkonu. Jako jedna z „měkkých“ fakult jsme šli 

v rozpočtu nahoru. Dále promítla Indikátory výkonové části, vývoj PVČ a DKRVO za 

posledních 5 let, či poměr CP k PVČ. Pokračovala, že rozpočet jde celkově nahoru, PVČ také, 

a DKRVO mírně dolů. U všech kompenzovaných kateder (z loňského roku) je posun k lepšímu. 

Bohužel, do kompenzovaných kateder nově spadly tři katedry. Je to dané právě tlakem na 

výkon. Dalším cílem je navýšit mzdy pro akademické pracovníky.  

Předseda Adam měl dotaz na FF, kdy mzdová koheze u této fakulty je výrazně vyšší než u 

jiných.  

Taj. Kvizdová: FF má obecně nižší mzdy. Jedná se o určitou míru kompenzace.  

Prod. Vaďurová tuto informaci potvrdila.  

Sen. Kratochvílová dodala, že na FF obecně je méně výuky (menší zátěž), ale více času na 

výzkum. To se ale promítá do mezd.  

Děkanka Koryčánková: PdF je úspěšnější v hodnocené publikační činnosti. Koheze ani 

zdaleka nedorovná mzdy na PdF. PdF navíc dostává finance z ukazatele P, které rozpouští mezi 

zaměstnance a zaměstnankyně.  

Prod. Vaďurová připomněla, že PdF MU má vnitřní mzdový předpis, který jiné univerzity 

nemají. Proto může finance z koheze AP rovnou čerpat. 

Taj. Kvizdová: Pokud ale nebude mzdová koheze i příští rok, může se stát, že ukazatel P 

poníží.  

Sen. Jurčík měl dotaz na snižování stipendijního fondu. 

Taj. Kvizdová: Stip. fond je plněn výhradně poplatky za delší dobu studia. Ve chvílích, kdy 

studenti studují ve standardní době, tak nepřitékají peníze do stip. fondu.  

Prod. Vaďurová: Když ona přebírala stipendijní fond, tak byl ve výrazně lepší kondici. Nyní 

se tvoří výrazně pomaleji a nepředpokládá, že se vrátí na historickou hodnotu. MU má v plánu 

zvýšit poplatky za nadstandardní dobu studia, těžko ale předikovat, co to udělá se stip. fondem. 

Sen. Vrubel se zeptal na přílohu 4 – rozdělení normativu. Zaujal jej požadavek na investici, 

týkající se studie parkoviště (podloží apod.).  

Taj. Kvizdová: I ji vlastně překvapilo, že to tam je. Ale přišly finanční prostředky od rektorátu, 

což je dobře. Týká se to parkoviště na Poříčí 31, již při menším dešti se parkoviště zaplavuje. 

Děkanka Koryčánková je ráda, že budou tyto peníze k dispozici. Uvědomuje si, že je třeba 

mít k dispozici dostatek parkovacích míst. Díky tomu se zmapuje, jak a kde by šly rozšířit 

parkovací prostory.  

Sen. Vrubel: Parkování není základní lidské právo a navrhuje odstavné parkoviště u ústředního 

hřbitova. Za studii je rád. 

Sen. Najvar upozornil na to, že studie již historicky vznikla za předchozích děkanů. Rád by 

stavěl na informacích, které již máme k dispozici. Dále měl dotaz k výukovým praxím kateder, 

které by se platily z centralizovaných prostředků.  

Taj. Kvizdová: Návrh je platit všechny akreditované praxe z centralizovaných prostředků. 

Historicky to tak některé katedry neměly.  

Děkanka Koryčánková neplatily se praxe neučitelských studijních programů (např. sociální a 

speciální pedagogika). Ráda by tyto poměry narovnala. Bude se to tedy týkat všech 



5 
 

akreditovaných praxí na všech katedrách, které studující potřebují, aby úspěšně dokončili 

studium.  

Sen. Najvar si není jistý, jestli je termín „výukové praxe“ terminologicky vhodný. Do 

budoucna navrhuje to vhodněji pojmenovat. 

Sen. Vrubel jako předseda EK zaujímá k předloženému rozpočtu kladné stanovisko a oba 

dokumenty doporučuje ke schválení.  

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje předložená Pravidla pro sestavování 

rozpočtu PdF MU na rok 2024. 

 

Pro: 20, proti: 0, zdrželo se: 0. 

 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje rozpočet PdF MU na rok 2024 

(Rozpočet kateder a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2024, Návrh rozdělení 

hospodářského výsledku 2023, Rozpočet PdF_2024_ NEIN, Rozpočet PdF_2024_INV). 

 

Pro: 20, proti: 0, zdrželo se: 0. 

 

Zasedání opustil sen. Levíček 

 

 

5. Různé 

Předseda Adam: připomněl, že dnes začala volba do nového senátu. Poděkoval všem, kteří se 

rozhodli znovu kandidovat. Sám se rozhodl znovu nekandidovat, ale je rád za ty, kteří budou 

pokračovat. Vyzval také k aktivní účasti ve volbách.  

 

Sen. Vrubel otevřel téma stravování v menze. Před nějakou dobou se rozhodlo, aby na PdF 

vznikla menza (na úkor např. tělocvičny). Menzu provozuje správa kolejí a menz. Zmínil 

požadavky, jako byla možnost odpolední kávy, snídaně či otevření v sobotu (pro kombinované 

studenty). Ačkoliv některé požadavky nebyly naplněny hned zkraje (soboty a snídaně), tak byla 

strategie pozorovat, jak se to vyvíjí a bude navrhnut nový režim. Současný stav je takový, že 

nabídka jídel se zmenšila na minimum. Naprosto absentuje třeba salátový bar. Zde je to 

odmítáno, protože by to hygiena neschválila. Snížila se kvalita jídel a to i u dražších variant. 

Přesto, že menza PdF vydá nejvíce jídel ze všech menz, co jsou na MUNI, tak jsou menzy 

obecně ztrátové. Sám neví, jestli se momentálně menza jeví jako dobrá varianta. Rád by navrhl 

usnesení, které by paní děkance dalo podklad pro rozšíření nabídky či zlepšení kvality. 

Předseda Adam potvrdil, že pokles nabídky a kvality je znatelný. Má zpětnou vazbu od 

kuchařek, které jsou frustrované a nespokojené. Někdy klesá zájem i o stovky jídel denně. 

Personál je zoufalý a neví, co s tím. Dále zmiňoval dotazník, který kdysi šel od studujících, kdy 

by byli rádi za snížení, ale ne, jak je to teď, a sice za každou cenu.  

Sen. Frýzová: Menza má stabilní počet zaměstnanců. Ale studující se přes zkouškové období 

tolik v menze nezdržují. To jsou měsíce, kdy má menza největší propad. Dříve se dělaly na PdF 

minutky, ale to už se nyní neděje.  
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Předseda Adam: Minutky tvořily většinu jídel. Objednaná jídla tvořila jen zbytek. Dle nové 

strategie se nyní na PdF vařit nesmí. 

Sen. Kamenický: Nedává smysl, aby se kvůli nefunkčnosti menzy v kampusu paralyzoval 

provoz menzy na PdF. 

Sen. Vrubel dodává, že bychom se neměli bát ozvat a je možné, že kdyby to provozoval někdo 

jiný, tak by to možná bylo lepší.  

Sen. Najvar: Koleje a menzy jsou služba. Jakýkoliv externí dodavatel, jako např. Krmítko, 

reflektoval, že provoz je extrémně ekonomicky náročný, právě kvůli hluchým měsícům přes 

zkouškové období. 

Děkanka Koryčánková: Menzy byly historicky vždy dotovány ale narativ se dařilo vést tak, 

že se jedná o službu pro studenty. Cílem bylo dodat jídla, která budou zdravá, vyvážená nebo i 

tematická k svátkům a ročním období. To se nějakou dobu dařilo. Objevil se ale narativ, že si 

musí vydělat koleje, ale i menzy. Zjistilo se ale, že některé menzy nejsou navštěvované a 

mluvilo se o úspoře. Vypadalo to, že omezením provozu menzy na Moravském náměstí či v 

kampusu se podaří ztrátu zpomalit, ale stále dochází k omezování provozu i dalších menz. 

Poslední půl rok i vedení MUNI otevřeně mluví o zkvalitnění v oblasti ubytování a již méně o 

oblasti stravování. Výsledkem je to, že jsou pouze levná jídla, ale nabídka je výrazně omezena. 

Z výběru, který je aktuálně k dispozici je zklamaná a chce jednat s ředitelem SKM Kulíškem i 

s kvestorkou MU.  

 

Zasedání opustil sen. Jurčík 

Zasedání opustila sen. Chalupová 

 

Taj. Kvizdová: Jedná se o výsledek dlouhodobé restrukturalizace a celkově má být SKM 

výdělečná. Je plánovaná investice 430 mil. na zlepšení kvality ubytování. Sama vnímá jednání 

jako velmi komplikované. 

Sen. Vrubel měl dotaz, jestli ekonomický model počítal i se snížením počtem strávníků.  

Předseda Adam si myslí, že s takto pokračujícím trendem tam nikdo chodit nebude. 

Děkanka Koryčánková si není vědoma, že by se hovořilo o tom, k jak výraznému omezení 

dojde v podobě nabídky menz, které zůstaly otevřené.  

Předseda Adam vnímá signál směrem k vedení MU i SKM jako vhodný.  

Sen. Vrubel připomněl, že menza nevznikla ve vzduchoprázdnu a už při výstavbě menzy byl 

nějaký příslib ze strany SKM.  

Sen. Kamenický dodal, že to netýká pouze menzy. Máme zde situaci, kdy se přeprodávají 

studentům jablka. Situace se týká exkluzivně postavené kavárny na Poříčí 31 či bufetu na Poříčí 

9. Problém je širšího charakteru. 

Taj. Kvizdová bude ráda za pověření od senátu. Bude potřeba prověřit, jestli existuje smlouva, 

na jak dlouho je menza SKM pronajímána. Doplnila, že co se kavárny týče, tak PdF podporuje 

neziskovou organizaci Práh. 

Sen. Skalníková srovnává s menzou v Olomouci, kde je výběr z jídel nesrovnatelně větší, a 

jídla jsou kvalitní. 

Sen. Žáková by byla ráda, kdyby se opět otevřelo téma otevření menzy o sobotách. Na PdF je 

hodně maminek či hlídajících rodičů.  

Sen. Vrubel doplnil, že bistro na Poříčí 9 přestává plnit svou funkci bistra, které má být rychlé. 

 

Sen. Vrubel spolu s předsedou Adamem navrhli formulaci usnesení. 
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Akademický senát PdF MU vyjadřuje znepokojení nad klesající kvalitou a rozsahem služeb 

poskytovaných v současné době menzou na PdF MU. Pověřuje děkanku a tajemnici, aby 

zahájily jednání s SKM s cílem uvést služby do souladu s původními požadavky. 

 

Pro: 17, proti: 0, zdrželo se: 0. 

 

Předseda Adam poděkoval a pozval na květnové zasedání.  

 

 

Zapsal: Mgr. David Košatka 2. 4. 2024 

Schválil: doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D., předseda AS PdF MU, 6. 4. 2024 
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Usnesení z 6. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2023/2024 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Vrubela a sen. Skalníkovou 

jako skrutátory 6. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2023/2024. 

 AS PdF MU schvaluje program 6. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 

2023/2024. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 5. zasedání AS PdF MU v 

akad. roce 2023/2024. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Výroční zprávu o činnosti PdF 

MU za rok 2023 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje předložená Pravidla pro 

sestavování rozpočtu PdF MU na rok 2024. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje rozpočet PdF MU na rok 2024 

(Rozpočet kateder a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2024, Návrh 

rozdělení hospodářského výsledku 2023, Rozpočet PdF_2024_ NEIN, Rozpočet 

PdF_2024_INV). 

 Akademický senát PdF MU vyjadřuje znepokojení nad klesající kvalitou a rozsahem 

služeb poskytovaných v současné době menzou na PdF. Pověřuje děkanku a tajemnici, 

aby zahájily jednání s SKM s cílem uvést služby do souladu s původními požadavky. 

 

 

 

 

 

 

 


